

February 2024

CSTM Virtual Education Day: Heart Edition

CSTM is excited to host its first virtual event of 2024, focusing on transfusion medicine and the heart, the event will be held on February 14th, 2024, from 12:00 - 14:30 ET and once again offered simultaneously in both English and French. You do not need to be a CSTM member to attend. [Register here](#)

The fall virtual event recording is now available on "[education - webinars](#)" page, in the members-only portal. Mark your calendars now for the 2024 virtual education days on: July 17th, and October 30th.

CSTM 2024 Conference Information

Please join us in 2024 for the [CSTM Annual Conference in Saskatoon](#). The CSTM preliminary program is available [here](#). The [Delta Hotels Bessborough](#) and the [Hilton Garden inn Saskatoon](#) are now available for booking!

The conference Registration is now open!

Early Bird Registration Deadline is April 30, 2024

The Abstract Submissions is now open!

The deadline is March 21, 2024 ([See guidelines](#))

Call for nominations for Board of Directors:

The CSTM has two openings coming up on the board: Director at Large and Central Director. We encourage you to take the time now to consider if you or someone you know might be interested in taking on a more active role in the CSTM by participating as a Board member. For more information, see [CSTM Board of Directors](#) deadline February 15.

Note: there will be a motion presented at the 2024 Annual General Meeting to extend the term lengths for the executive committee board positions, therefore the call for nominations for Vice President will be deferred pending the outcome of voting on this proposed bylaw change in May.

Nominations for Awards & Applications for Bursaries (deadline February 15): CSTM members are encouraged to submit nominations for the CSTM [QuidelOrtho Award](#). New award this year: The [Canadian Blood Services Dana Devine Award](#). Please visit [the CSTM Awards and Bursary site](#) to read the criteria and guidelines for application and nomination. All submissions, applications and questions should be forwarded to pastpresident@transfusion.ca

Check out the number of bursaries available to attend the conference.



CSTM membership renewal

[Membership renewal](#) time has begun. Individual, institutional, student and retired memberships are available. In addition, membership gets you a discount to the conference. Note: there is a combined membership renewal/conference registration option for CSTM 2024 in Saskatoon.

Save the date for Upcoming events:

6 February, Virtual: [Learn Transfusion Seminar Topic teaching: ABO discrepancy](#)

13 February, Virtual: [Journal Club: TBA](#)

14 February, Virtual: [CSTM Virtual Education Day: Heart Edition](#)

21 February, Virtual/Vancouver: [Seminar Series: Engineering Tregs for tolerance induction](#)

22 February, Virtual: [Trials update session: 1\) STRATUS trial - low volume tubes and 2\) MINT trial](#)

27 February, Virtual / Toronto: Learn transfusion seminar [Topic teaching: Rare blood programme nightmare cases](#)

13 April, in person at SAIT / Calgary: Alberta Vein to vein (more information to come)

Check it out: The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact webmaster

Recent blogs: Check out the latest “Meet the Board” Blog: Click [HERE](#) to learn about Matthew Yan and the Western Director position.

Février 2024

Journée éducative virtuelle de la SCMT: Édition du Coeur

La SCMT est heureuse d'organiser son premier événement virtuel de 2024 qui sera axé sur la médecine transfusionnelle et le cœur. L'événement aura lieu le 14 février 2024, de 12h00 à 14h30 HE et sera offert simultanément en anglais et en français. Ouvert à tous - vous n'avez pas besoin d'être membre de la SCMT pour y assister. [Inscrivez-vous ici](#)

L'enregistrement de l'événement de l'automne est maintenant disponible sur la page « [Éducation - webinaires](#) » du portail réservé aux membres. N'oubliez pas d'inscrire dès maintenant à votre calendrier les futures journées éducatives virtuelles de 2024 du 17 juillet et du 30 octobre.

Congrès de la SCMT 2024

Nous espérons que vous vous joindrez à nous en 2024 pour le [congrès annuel de la SCMT à Saskatoon](#). Le programme scientifique préliminaire est disponible [ici](#). Le [Delta Hotels Bessborough](#) ainsi que le [Hilton Garden inn Saskatoon](#) sont disponibles pour réservation!

[L'enregistrement à la conférence](#) est en cours!

La date limite d'inscription hâtive est le 30 avril 2024

[La soumission de résumé scientifique](#) est en cours!

La date limite est le 21 mars 2024 ([voir lignes directrices](#))

Postes disponibles sur le conseil d'administration de la SCMT:

La SCMT ouvrira les mises en candidature pour les postes **d'administrateur général** et **d'administrateur central** au début de janvier 2024. Nous vous encourageons à prendre le temps, dès maintenant, de réfléchir si vous ou quelqu'un que vous connaissez pourriez être intéressé à jouer un rôle plus actif au sein de la SCMT et participant à titre de membre du conseil d'administration. Pour plus d'information, consultez le site [Conseil administration de la SCMT](#).

À noter : Une motion sera présentée à l'assemblée générale annuelle de 2024 pour prolonger la durée du mandat des membres du comité exécutif. L'appel de candidatures pour le poste de vice-président sera reporté en attendant le résultat du vote sur ce projet de règlement en mai 2024.

Renouvellement de l'adhésion SCTM:

C'est l'heure du [renouvellement de l'adhésion](#). Des adhésions de type individuelles, institutionnelles, étudiantes et retraitées sont disponibles. De plus, l'adhésion vous permet d'obtenir un rabais pour la conférence et il y a une option combinée de renouvellement d'adhésion à la conférence de la SCMT 2024 à Saskatoon.

Candidatures pour les prix et bourses de la SCMT (date limite 15 février 2024):

Les membres de la SCMT sont encouragés à soumettre des candidatures pour le [Prix QuidelOrtho](#) de la SCMT. Il y aura un nouveau prix cette année: Le prix Dana Devine de la Société Canadienne du Sang. Pour en savoir plus, « cliquer » [ici](#)!

Veuillez visiter le site des [Prix et bourses de la SCMT](#) pour lire les critères et les lignes directrices pour la demande et la mise en candidature. Toutes les soumissions, demandes et questions doivent être envoyées à pastpresident@transfusion.ca.

Consultez [ici](#) pour visualiser le nombre de bourses disponibles pour assister à la conférence.

Réservez la date des événements éducatifs suivants:

6 février, Virtuel: [Learn Transfusion Seminar Topic teaching: ABO discrepancy](#)

13 février, Virtuel: [Journal Club: TBA](#)

14 février, Virtuel: [CSTM Virtual Education Day: Heart Edition](#)

21 février, Virtuel/Vancouver: [Seminar Series: Engineering Tregs for tolerance induction](#)

22 février, Virtuel: [Trials update session: 1\) STRATUS trial - low volume tubes and 2\) MINT trial](#)

27 février, Virtuel / Toronto: Learn transfusion seminar [Topic teaching: Rare blood programme nightmare cases](#)

13 avril, en présence au [SAIT](#) / Calgary: « Alberta Vein to vein » (plus d'information à venir sous peu)

Consultez la [page Carrières de la SCMT](#) pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi? Contactez le Webmestre!

Blogue récent: Jetez un coup d'œil au dernier blogue : [Cliquez ICI](#) pour en apprendre davantage sur Matthew Yan et le rôle d'administrateur de l'Ouest.